



ယခုရက်စွဲမှတ်တမ်းပါ အချက်အလက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများအဖွဲ့၏ ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ၁၃ရက်နေ့မှ အောက်တိုဘာလ ၂၇ရက်နေ့ အတွင်း ဖြစ်ပွားခဲ့သော လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ၊ ဆွေးနွေးမှုများနှင့် တခြားသော ဆက်စပ်သတင်းများအား မီဒီယာများမှတစ်ဆင့် မှတ်တမ်းတင်ထားသော ရက်အလိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးသတင်းစုစည်းချက်များဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် ရက်စွဲမှတ်တမ်းပါအချက်များသည် မြန်မာ့အရေး လေ့လာသူများ၏ အမြင် နှင့် အဘော်မဟုတ်ဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပတ်သက်သော မီဒီယာဖော်ပြချက်များအား စုစည်းပေးထား ခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများ အဖွဲ့မှ ထုတ်ဝေလျက်ရှိသော ငြိမ်းချမ်းရေးရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်းများနှင့် လအလိုက်သုံးသပ်ချက် အနှစ်ချုပ်မှတ်တမ်းများအား ပိုမိုကောင်းမွန် စေရန်အတွက် အကြံပြုချက်များပေးပါရန်နှင့် အကြံပြုချက်များ ပေးပို့လိုပါက bcmg.burma.org@gmail.com နှင့် ဖုန်း - 09-796636737 တို့ကို ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့

ရက်စွဲ	အကြောင်းအရာ	ရည်ညွှန်း	ဒေသ
၁၄.၁၀.၂၀၁၇	<p>အောက်တိုဘာလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်မှ ကျောက်မီးသွေးသုံး လျှပ်စစ်ဓါတ်အားပေး စက်ရုံစီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက်ပြီး စီမံကိန်းဧရိယာအတွင်း ပါဝင်သည့် ဒေသခံများနှင့် ဝက်ကြီးကျေးရွာ သာသာရာမ ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ ထိုသို့ တွေ့ဆုံရာတွင်စဉ်တွင် ရွာပေါင်း ၁၉ ရွာမှ ဒေသခံ ၃၉၈၅ ဦး၏ ကျောက်မီးသွေးသုံး လျှပ်စစ်ဓါတ်အားပေး စက်ရုံစီမံကိန်းရပ်ဆိုင်းရန်အတွက် ကန့်ကွက် လက်မှတ်များကို ဒေသခံများက ဝန်ကြီးချုပ် ထံ ပေးအပ်ခဲ့သည်။ (TheLadies) (kumudra)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ် လင်းခေးခရိုင်တွင် ဖွဲ့စည်းထားသော ဒေသဆိုင်ရာအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေး ကော်မတီ JMC-L (လင်းခေး) ၏ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၁၄ ရက်က လင်းခေးမြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ (JMC)</p>	<p>ကျောက်မီးသွေး</p> <p>JMC(L)</p>	<p>ကရင်</p> <p>ရှမ်း</p>
၁၅.၁၀.၂၀၁၇	<p>အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက် မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲခန့်တွင် ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း)၊ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် မန်ရုံမော်ကျေးရွာ၌ တပ်မတော်နှင့် ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ (SSPP/SSA) တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အဆိုပါ တိုက်ပွဲသည် SSPP/SSA ၏ စတင်ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း၊ တိုက်ပွဲအတွင်း တပ်မတော်ဘက်မှ ဒဏ်ရာအချို့ရရှိခဲ့ကာ SSPP/SSA ဘက်မှ တပ်သားငါးဦးအား ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခဲ့ သည်ဟု တပ်မတော်ဘက်က သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (Eleven) (Military Office) (Eleven)</p> <p>ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး (KNU) က (NCA) လက်မှတ် ရေးထိုးခဲ့သော ၂ နှစ်မြောက် အထိမ်းအမှတ် အဖြစ် ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ခဲ့ သည်။ အဆိုပါ ကြေညာချက်တွင် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း ပဋိပက္ခများကို ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေဘောင် ပြင်ဆင်၍ ဖြေရှင်းနိုင်မည် ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ရခိုင်ပြည်မြောက်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပွားနေသော ပဋိပက္ခများကို ကိုယ်တွယ်သည့် အစိုးရနှင့် တပ်မတော်တို့၏ နည်းနာများသည် မိမိတို့ ပဏာမ အပစ်အခတ် ရပ်စဲရေး လက်မှတ်ရေးထိုးသည့် ၂၀၁၂ ခုနှစ် မတိုင်မှီအထိ ကြုံတွေ့ရသည့် ဖြတ်လေးဖြတ် စီမံချက် စစ်ဆင်ရေးများကြောင့် ဒေသစွန့်ထွက်ပြေးခဲ့ရသည့် ပြည်တွင်း နေရပ်စွန့်စွာ တိမ်းရှောင်သူ ၂ သိန်းကျော်နှင့် ထိုင်းနယ်စပ်ဒုက္ခသည် စခန်းများတွင် ခိုလှုံနေသူ ဒုက္ခသည် ၁ သိန်းခွဲအား ပြန်လည် အမှတ်ရစေ သည်ဟု ထည့်သွင်း ဖော်ပြထားသည်။ KNU အနေဖြင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် အကောင်အထည်ဖော်နေစဉ် ထိုသို့ ကြုံတွေ့နေ ရသဖြင့် လွန်စွာ စိတ် မကောင်းဖြစ်ရပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းအတွက်လည်း စိုးရိမ်မှု ဖြစ်ပေါ်နေစေသဖြင့် အစိုးရနှင့် တပ်မတော်တို့ အား အဆိုပါ ပြဿနာ ကိုယ်တွယ်ရာတွင် နိုင်ငံရေးအရ သိက္ခာရှိပြီး အကြမ်းမဖက်သည့် နည်းလမ်းများဖြင့် ဖြေရှင်းရန် တိုက်တွန်းထားသည်။ အစိုးရနှင့် တပ်မတော်တို့မှ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ် တိုးတက်အောင်မြင်ရေး၊ အမျိုးသားတန်းတူရေးနှင့် ကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့် ရရှိရေးဆိုင်ရာ မူဝါဒဖြေလျှော့မှုများ ပြုလုပ်ရန် လိုအပ်ကြောင်းနှင့် အဆိုပါ မူဝါဒဖြေလျှော့မှုများအားဖြင့် NCA မထိုးသေးသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်းများမှ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပါဝင်လာရေးအတွက် အထောက်အကူ ပြုမည်ဖြစ်ပြီး ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စု</p>	<p>SSPP – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>ကြေညာချက် (KNU)</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ကရင်</p>

	<p>တည်ဆောက်ရေးကို ဖြစ်ထွန်းပေါ်ပေါက် စေမည်ဖြစ်ကြောင်း ထည့်သွင်း ပြောဆိုထားသည်။ (Mizzima) (KNU HQ)</p> <p>တစ်နိုင်ငံလုံး အပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း (၂)နှစ်ပြည့် နှစ်ပတ်လည်နေ့ အခမ်းအနားကို အောက်တိုဘာ ၁၅ ရက်က နေပြည်တော်၌ ကျင်းပခဲ့သည်။ အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးထင်ကျော်၊ နိုင်ငံတော် ၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အပါအဝင် အစိုးရ လွှတ်တော်၊ တပ်မတော်၊ NCA လက်မှတ်ထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်ရှင်ဖွဲ့တို့မှ ခေါင်းဆောင် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ သံတမန်များ တက်ရောက်ပြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ဦးစွာ မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး (KNU) ဥက္ကဋ္ဌ ဝိုင်းချုပ်ကြီးစောမူတူးစေးဖိုးတို့မှ မိန့်ခွန်းပြောကြားခဲ့ပြီး အပစ်ခတ်စေ့ဆိုင်ရာ ပူးတွဲ စောင့်ကြည့်မှုဆိုင်ရာ အစီရင်ခံစာများ တင်သွင်းဖတ်ကြားခဲ့သည်။ နိုင်ငံတော်အဆင့် ကျင်းပသည့် အဆိုပါနှစ်ပတ်လည်ပွဲကို NCA မထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ၁၁ ဖွဲ့ကို ဖိတ်ကြားသော်လည်း တက်ရောက်ခြင်းမရှိပေ။ ဝ ဦးဆောင်သည့် ပြည်ထောင်စု နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးရေး ကော်မတီ FPNCC က ၎င်းတို့မတက်ရောက်ခြင်းသည် မြောက်ပိုင်းခုနစ်ဖွဲ့ကို စုပေါင်း ဖိတ်ကြားခြင်း မပြုသောကြောင့်ဟု ပြောဆိုခဲ့ပြီး ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ် ကောင်စီ(UNFC)ကမူ အချိန် နီးကပ်စွာ ဖိတ်ကြားခဲ့သောကြောင့်ဟု ပြောဆိုခဲ့သည်။ (DVB) (mmtime) (RFA) (7day) (mmtime) (Irrawaddy) (VOA) (Irrawaddy) (VOA) (Krmudranews) (RFA) (mmtime) (mmtime) (Irrawaddy) (VOA) (Irrawaddy) (VOA) (Eleven) (Mizzima) (Popular) (7day) (StateCounsellor) (Military Office) (Military Office) (Military Office) (SGMAH) (SGMAH) (SGMAH) (Mon News) (Mon News) (KIC) (KNUStatement Link)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် Nationwide Ceasefire Agreement လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း (၂)နှစ်မြောက် အထိမ်းအမှတ်နေ့ အခမ်းအနားတွင်ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်း (StateCounsellor) (Mizzima) (Popular)</p> <p>ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်မှ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် Nationwide Ceasefire Agreement လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း (၂)နှစ်မြောက် အထိမ်းအမှတ်နေ့ အခမ်းအနားတွင်ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်း (SGMAH) (Eleven) (Mizzima)</p> <p>ဝိုင်းချုပ်ကြီး မူတူးစေးဖိုးမှ တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးသဘောတူစာချုပ် Nationwide Ceasefire Agreement လက်မှတ်ရေးထိုးခြင်း (၂)နှစ်မြောက် အထိမ်းအမှတ်နေ့ အခမ်းအနားတွင်ပြောကြားသည့် မိန့်ခွန်း (Mon News) (Taifreedom) (Mizzima) (Mizzima) (7day)</p>	<p>NCA နှစ်နှစ်ပြည့်</p> <p>NCA နှစ်နှစ်ပြည့်</p> <p>NCA နှစ်နှစ်ပြည့်</p> <p>NCA နှစ်နှစ်ပြည့်</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၁၆.၉.၂၀၁၇</p>	<p>ကျိုထော်ရေတံခွန်နှင့် နီး ကပ်သော မြိုင်ကြီး-မဲသဝေါ ဒေသကို ဆက်သွယ်ထားသည့် ကားလမ်းဘေး နေရာများတွင် အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်ကစ၍ DKBA (ခွဲထွက်အဖွဲ့)နှင့် BGF တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခြင်းကြောင့် ဒေသခံများ မိုင်းအန္တရာယ် ရှိနေကြောင်း ကရင်ပြည်နယ် နယ်ခြားစောင့် တပ်ဖွဲ့မှ ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီးနိုင်မောင်ဇော်က ပြောသည်။ (7day)</p> <p>အစိုးရနှင့် အပစ်ခတ်လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ ၈ ဖွဲ့နှင့် နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဝိုင်းချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့ ၁၆.၉.၂၀၁၇ တွင် သီးခြားစီ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (RFA) (Popular) (DVB) (Eleven) (TheLadies) (Eleven) (SGMAH) (Mizzima) (StateCounsellor) (Military Office) (SGMAH) (SGMAH) (Irrawaddy) (7 Day)</p> <p>KNU ခေါင်းဆောင်ပိုင်းများက နိုင်ငံတော်သမ္မတဟောင်း ဦးသိန်းစိန်အား သူ၏နေအိမ်၌ အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းက သွားရောက်တွေ့ဆုံခဲ့သည်ဟု ကရင်အမျိုးသားအစည်းအရုံး (KNU) က သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ နိုင်ငံတော်သမ္မတဟောင်း ဦးသိန်းစိန်နှင့် KNU ခေါင်းဆောင်ပိုင်းများတွေ့ဆုံရာတွင် ကရင်အမျိုးသား အစည်းအရုံး ဥက္ကဋ္ဌ စောမူတူးစေးဖိုး ၊ ဒုဥက္ကဋ္ဌ ဖဒိုကွယ်ထူးဝင်း အပါအဝင် KNU ခေါင်းဆောင်ပိုင်းများ ပါဝင်ခဲ့ပြီး ယခင်အစိုးရလက်ထက်က ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်များကို ခေါင်းဆောင် ခဲ့သည့် ဝန်ကြီးဟောင်း ဦးအောင်မင်းလည်း ပါဝင်ခဲ့သည်။ (Mizzima) (7day)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ကုလသမဂ္ဂ နိုင်ငံရေးရာ ဌာနအကြီးအကဲ၊ ဒုတိယအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ဂျက်ဖရီ ဖဲလ်မန် ဦးဆောင်သော အဖွဲ့နှင့် ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ အာရှရေးရာ အထူးကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာ စွန်းဂေါ်ရှန်းနှင့် အဖွဲ့အား မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင်လည်းကောင်း နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ သီးခြားစီတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (StateCounsellor)</p>	<p>DKBA – BGF တိုက်ပွဲ</p> <p>PPST – GOV</p> <p>KNU – UTS</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ကရင်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>

	<p>အောက်တိုဘာလ ၁၆ရက်နေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ကုလသမဂ္ဂနိုင်ငံရေးရာဌာန အကြီးအကဲ Under Secretary- General Mr.Jeffrey Feltman တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (SGMAH)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံရှိ မူဆလင်တို့၏ ဒေသများတွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်စွာ နှိမ်နင်းခဲ့သည် ဟုဆိုကာ ဥရောပသမဂ္ဂက မြန်မာစစ်ဘက်နှင့် ဆက်ဆံရေးကို ပြန်လည်ဖြတ်တောက်မည် ဖြစ်သည်။ အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်တွင် ဥရောပနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးများက တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် အပါအဝင် မြန်မာထိပ်တန်း တပ်မတော်ခေါင်းဆောင် များကို လာရောက်ရန် ဖိတ်ကြားခြင်းများအား ဆိုင်းငံ့ထားရန် သဘောတူခဲ့သည်။ Burma Capaign UK အဖွဲ့က ဥရောပသမဂ္ဂ၏ တုံ့ပြန်မှုသည် လုံလောက်ခြင်းမရှိဟု ပြစ်တင်ရှုတ်ချခဲ့သည်။ အပြုသဘောဆောင်သော ဖွံ့ဖြိုးမှုများနှင့်အညီ တုံ့ပြန်ရန် အသင့်ရှိသည် ဟူသည့် ရပ်တည်ချက်ရှိကြောင်း ပြောကြားခဲ့သော်လည်း ရခိုင်ပြည်နယ်၌ အခြေအနေရပ်များ တိုးတက်ခြင်း မရှိပါက ဥရောပသမဂ္ဂ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ အနေဖြင့် နောက်ထပ်အရေးယူမှု နည်းလမ်းများကို စဉ်းစားမည် ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဥရောပသမဂ္ဂဝန်ကြီးများက ပြောဆိုခဲ့သည်။ ဥရောပသမဂ္ဂက လက်နက်များသာမက ပြည်တွင်း၌ ဖိနှိပ်မှုများ ပြုလုပ်ရာတွင် အသုံးပြုနိုင်သည့် ကိရိယာ တန်ဆာပလာများကိုလည်း မြန်မာနိုင်ငံသို့ ရောင်းချခြင်း ဆက်လက်ပိတ်ပင် သွားမည်ဟု ဆိုသည်။ (Eleven)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၀၇.၉.၂၀၁၇</p>	<p>စက်တင်ဘာလ(၁၇) ရက်နေ့၌ နမ့်ဆန်မြို့နယ် မန်မိုင်မိန်းကွမ်းရွာ အရှေ့ဖက် ၃ မိုင်ကျော် အကွာတွင် နံနက်(၁၀) နာရီခန့်မှ နေ့လည်(၁၁)နာရီခန့်အထိ တအာန်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA တပ်ရင်း (၄၃၄) နှင့် ဗမာစစ်တပ်၏တပ်မ (၇၇)တို့တစ်နာရီကျော်ကြာတိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA)</p> <p>ကရင်ပြည်နယ် ဖာပွန်ခရိုင် လှိုင်းဘွဲ့မြို့နယ် မြိုင်ကြီး-မဲသဂေါလမ်း ကျုံထော်ရေတံခွန်အထက်ဘက်၌ တပ်မတော်၊ BGF တပ်ဖွဲ့နှင့် DKBA (ခွဲထွက်) အဖွဲ့တို့ တစ်ကျော့ပြန် ဖြစ်ပွားလာသည့် ထိတွေ့ပစ်ခတ်မှုနှင့် မိုင်းထောင်ဖောက်ခွဲမှုများကြောင့် နှစ်ဘက်အထိ အခိုက်အကျအဆုံးရှိလာကြောင်း ကရင်ပြည်နယ် နယ်ခြားစောင့်တပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။ အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက် နံနက် ၃ နာရီ ခန့်က မိုင်းနင်းမိသော နယ်ခြားစောင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ဒဏ်ရာရသူအချို့ရှိခဲ့ကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။ မြိုင်ကြီး-မဲသဂေါလမ်းကားလမ်းနှင့် မဲသဂေါဒေသတွင် ကျုံထော်ရေတံခွန် အထက်ဘက်၌ တစ်ကျော့ပြန် ဖြစ်ပွားလာသည့် ထိတွေ့ပစ်ခတ်မှုများကြောင့် ကျုံထော်ရေတံခွန်သို့ ခရီးသွားများသွားရောက် လည်ပတ်ခွင့်ကို ယာယီပိတ်ထားရကာ မြိုင်ကြီးဝှစ်စစ်ဘေးရှောင်စခန်း၌ ခိုလှုံနေရသည့် ဒေသခံ ၅၀၀ ကျော်တို့မှာလည်း နေရပ်သို့ ပြန်ရန်မျှော်လင့်ချက် မမှားမိန့်နေဆဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (Eleven)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာခန်းမဆောင်၌ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အာရှရေးရာအထူးကိုယ်စားလှယ် H.E.Mr. Sun Guoxiang နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိုးထွဋ်နှင့် တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြပြီး တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အာရှရေးရာ အထူးကိုယ်စားလှယ်နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာတရုတ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Hong Liang ၊ စစ်သံမှူး နှင့် တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက်ခဲ့သည်။ (Mizzima) (Popular) (7day) (Military Office) (Eleven) (SGMAH) (Military Office 2)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် United States Institute of Peace (USIP) ၏ အကြီးတန်းအကြံပေးအရာရှိနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်သံအမတ်ကြီးဟောင်း Mr. Derek J. Mitchell အား အောက်တိုဘာ ၁၇ရက်နေ့ နံနက် ၁၀ နာရီတွင်လည်းကောင်း၊ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Richard Gordon၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်း (MRCS)မှ နာယက ပါမောက္ခ ဒေါက်တာဒေါ်မြသူ၊ International Federation of Red Cross and Red Crescent(IFRC)မှ အာရှပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ဌာနခွဲ ဒါရိုက်တာ Mr. Xavier Castellanos ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းမှ ဂုဏ်ထူးဆောင်နာယက ပါမောက္ခ ဒေါက်တာသာလှရွှေနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအခြေစိုက် IFRC ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် Mr. Joy Singhal တို့ပါဝင်သော ကြက်ခြေနီလှုပ်ရှားမှု ကိုယ်စား လှယ်အဖွဲ့အား နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ သီးခြားစီ လက်ခံတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (StateCounsellor)</p> <p>ဖိလစ်ပိုင် ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံရှိ အသင်းတော်များမှ တာဝန်ရှိသူများပါဝင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ နည်းပညာအထောက်အကူပြုရုံးသို့ ၁၇-၁၀-၂၀၁၇ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် လာရောက် လေ့လာခဲ့သည်။ ဖိလစ်ပိုင်နိုင်ငံရှိ အသင်းတော်များမှ တာဝန်ရှိသူများသည် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ အခြေစိုက် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ပဋိပက္ခလေ့လာရေး ဗဟိုဌာန (CPCS) ၏ အစီအစဉ်ဖြင့် လာရောက် လေ့လာခြင်းဖြစ်သည်။ (JMC)</p>	<p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>DKBA – BGF တိုက်ပွဲ</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ကရင်</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>

မြန်မာ့အရေးလေ့လာသူများအဖွဲ့ [Burma Monitor]
ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ် ရက်စွဲစဉ်မှတ်တမ်း၊ အတွဲ(၂)၊ အောက်တိုဘာ၊ ၂၀၁၇

	<p>ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၌ ဖမ်းဆီးခံရသော မြန်မာ ဓာတ်ပုံသတင်းထောက်နှစ်ဦးကို ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်အာဏာပိုင်များက အောက်တိုဘာ ၁၇ ရက်တွင် နိုင်ငံမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာခွင့်ပြုခဲ့သည်။ အမှုနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသို့ ထပ်မံသွား ရောက်ရန် မလိုတော့ကြောင်း လွတ်မြောက်လာသည့် သတင်းထောက်ကိုမင်းဇေယျာဦးကပြောသည်။ (7day) (Popular) (VOA)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p>
<p>၀၈.၉.၂၀၁၇</p>	<p>ကချင်ပြည်နယ်၊ ကာမိုင်းမြို့နယ်၊ မန်ဒင်ကျေးရွာနေ ဦးဖော်မင်းသည် သွေးတိုးရောဂါဖြင့် ဆေးခန်းပြသရန် ကာမိုင်းမြို့နယ် ဆေးခန်းသို့ မော်တော်ဆိုင်ကယ်ဖြင့် သွားရောက်စဉ် ကျေးရွာ၏ အရှေ့မြောက်ဘက် ၂ မိုင်ခန့်အကွာ ၈ မိုင်-ကာမိုင်းသွားလမ်းဘေးသို့အရောက်၌ ရီမိုင်း တစ်လုံးပေါက်ကွဲခဲ့သဖြင့် ဦးဖော်မင်းတွင် ဘယ် ဘက် ခူးခေါင်းအထက် မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာရရှိပြီး ကာမိုင်းမြို့၊ ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင် ဆေးဝါး ကုသမှုခံယူခဲ့ရသည်။ (Military Office)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၁၈ရက်နေ့ ည ၁၀နာရီ အချိန်ခန့်တွင် ဖားကန့်မြို့၊ ကဋေမှော် နှစ်ခြင်းဘုရားကျောင်းဝင်းသို့ တပ်မတော်သား ဆယ်ဦးခန့်ဝင်ရောက်လာပြီး သေနတ်တစ်ချက်ပစ်ဖောက်ခဲ့ကာ ဘုရားကျောင်းဝင်းတွင် ထမင်းချက်ပြုတ်နေသော အမျိုးသားလေးဦးကို ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင်သွားပြီး ည ၁၁နာရီခွဲမှ ပြန်လွတ်ပေးခဲ့ကြောင်း ကချင်အမျိုးသား လူမှုဖွံ့ဖြိုးရေးဖောင်ဒေးရှင်းမှ သတင်းဆက်သွယ်ရေး တာဝန်ခံ ဦးတူးလွမ် ကပြောသည်။ (KIC)</p> <p>မွန်ပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ JMC-5 (မွန်) အဖွဲ့ဝင်များသည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အမေရိကန်ပြည်ထောင်စုသံရုံးမှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် အောက်တိုဘာ ၁၈ ရက်နေ့က မော်လမြိုင်မြို့၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (JMC)</p> <p>ကချင်ပြည်နယ် ကျောက်စိမ်းတွင်း ဒေသတွင် ကျောက်ရာသုများနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့တို့အကြား ခိုက်ရန် ဖြစ်ပွားပြီး ရဲတပ်ဖွဲ့၏ ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ရေမဆေး ကျောက်ရာသူ ၁၀ ဦးသေဆုံးပြီး ၁၁ ဦးဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။ ဖားကန့်မြို့နယ်၊ လုံးခင်းကျေးရွာအုပ်စု ဆန်ခါကျေးရွာအနီး တစ်သုံးလုံး (၁၁၁) ကျောက် မျက်တူးဖော်ရေး လုပ်ကွက်အတွင်း ရေမဆေးသမားများနဲ့ လုပ်ကွက်စောင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တို့အကြား ခိုက်ရန် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ဒေသခံများက ပြောသည်။ (NMG) (Eleven)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၁၈ရက်နေ့တွင် သျှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ သျှမ်းပြည်တပ်မတော် RCSS/SSA ခေါင်းဆောင် ဗိုလ်ချုပ်ကြီးယွက်စစ်ဦးဆောင်သည့် အဖွဲ့သည် တောင်ကြီးမြို့ သျှမ်းစာပေအသင်းဟောခန်းမ၌ သျှမ်းပြည် တောင်ပိုင်းဒေသခံ ၃၀၀ကျော်နှင့် တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ (Panglong) (Taifreedom) (DVB) (Eleven)</p> <p>ထိုင်း မြန်မာနယ်စပ် ထိုင်းနိုင်ငံမြောက်ပိုင်း မယ်ဟောင်ဆောင်မြို့အနီးတွင်ရှိသည့် ကရင်နီ ဒုက္ခသည်စခန်း ၂ ခု၌ ပညာသင်ကြား နေသည့် ဆယ်တန်းလွန်ကျောင်းများကို နိုင်ငံတကာအလှူရှင်များမှ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း ထောက်ပံ့မှုလျှော့ချလိုက်သောကြောင့် စခန်း တွင် ရှိသည့် လူငယ်များအတွက် ပညာဆက်လက်သင်ကြားနိုင်ရေး အခက်အခဲများ ကြုံတွေ့နေရသည်။ (RFA)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၁၆ ရက်က နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်တို့နှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်ခေါင်းဆောင်များ သီးခြားတွေ့ဆုံခဲ့ပြီး အောက်တိုဘာလ ကုန်ပိုင်းမှစတင်၍ နိုင်ငံဘာလလယ်အထိ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲများဆက်တိုက် စီစဉ်ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ NCA ကို ပြန်လည် သုံးသပ်ချက်အပေါ်အစ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ မူဘောင်ပြင်ဆင်ရေး ဆွေးနွေးပွဲများကို စတင်ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ကာ နိုင်ငံဘာလ ဆန်းမှစ၍ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဦးဆောင်သော ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးပွဲပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) အစည်း အဝေးနှင့် ဒေါ်အောင်ဆန်း စုကြည်၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်တို့ ပါဝင်သော တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် အကောင် အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး (JICM) တို့ ကို ဆက်တိုက်ကျင်းပရန် သဘောတူခဲ့သည်။ (mmtime)</p>	<p>မြေမြုပ်မိုင်း</p> <p>HR Violation</p> <p>JMC(S)</p> <p>HR Violation</p> <p>RCSS</p> <p>IDPs ကရင်</p> <p>သဘောတူညီမှု</p>	<p>ကချင်</p> <p>ကချင်</p> <p>မွန်</p> <p>ကချင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ကရင်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၁၉.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>သျှမ်းပြည်နယ်၊ နမ့်ခမ်းမြို့နယ်၊ ပန်ကနိုင်ကျေးရွာအထက်ဖက်နှင့် နမ့်ဆန်မြို့နယ် နမ့်ခေးကျေးရွာနှင့် ပန်ကျရောကျေးရွာကြားတွင် တအာန်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်TNLA နှင့် တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ပန်ကနိုင်ကျေးရွာအထက်ဖက်တွင် TNLAတပ်ရင်း (၁၀၁) နှင့် တပ်မတော် တပ်မ(၈၈)တို့ ညနေပိုင်း (၁၇:၂၅) တွင် TNLA တပ်ရင်း (၄၃၄) နှင့် တပ်မ ၇၇ တို့ တိုက်ပွဲဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ နမ့်ဆန်တွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော တိုက်ပွဲ၌ တပ်မတော်ဘက်မှ အရာရှိတစ်ဦးအပါအဝင် သုံးဦးသေဆုံးပြီး ဒဏ်ရာရသူများ ရှိခဲ့သည်ဟု TNLA မှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (PSLF/TNLA) (PSLF/TNLA 2)</p> <p>အောက်တိုဘာလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် တပ်မတော်မှ တရားစွဲဆိုထားသောရှမ်းပြည်နယ် မုံးကိုးမြို့မှ သင်းထောက်ဆရာ ဦးဒွမ်ဒေါ်နောင် လတ်နှင့် ဦးလန်ဂျော် ဂမ်ဆိုင်းတို့ကို လားရှိုးမြို့နယ် တရားရုံးသို့ အပြီးသတ်လျှောက်လဲချက်တင်လိုက်ပြီး အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် အမိန့်ချမှတ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရှေ့နေဦးဘရန်ဒီမှပြောသည်။ (Mizzima)</p>	<p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p> <p>မုံးကိုး သင်းအုပ်ဆရာ</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p>

	<p>အောက်တိုဘာ ၁၉ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော်ရှိ သင်္ဂဟတိုတယ်၌ မိုင်းအန္တရာယ် အသိပညာပေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့၏ ၁၆ ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးကိုပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်ကိုးခုတွင် မြေမြှုပ်မိုင်းများ၊ ပေါက်ကွဲစေနိုင်သော စစ်လက်နက် အကြွင်းအကျန်များနှင့် ဒေသန္တရ လက်လုပ်မိုင်းများရှိနေပြီး မိုင်းအန္တရာယ်ကာကွယ်ရေးသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ရမည့် အရေးကိစ္စတစ်ခုဖြစ်ကြောင်း လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီး ဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမျိုးဆက်အောင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။မိုင်းအန္တရာယ်ရှိသည့် တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှာ ကချင်၊ ကယား၊ ကရင်၊ ချင်း၊ မွန်၊ ရခိုင်၊ ရှမ်း စသည့် ပြည်နယ်များနှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးတို့ဖြစ်ပြီးမြန်မာနိုင်ငံတွင် မိုင်းအန္တရာယ်ကြောင့် သုံးရက်လျှင် တစ်ဦးနှုန်း ထိခိုက်မှုရှိနေကြောင်း၊ ထိခိုက်သူ သုံးဦးလျှင် တစ်ဦးမှာ ကလေးသူငယ်များဖြစ်သည်။ (Eleven)</p> <p>ရှမ်းပြည်ပြန်လည်ထူထောင်ရေးကောင်စီ (RCSS/SSA) ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဒုတိယဗိုလ်မှူးကြီးစိုင်းမိန်းမှ ရှမ်းနှင့် ရခိုင်တွင် လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပနိုင်ခြင်းမရှိဘဲ ပြည်ထောင်စုငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-၂၀ ရာစုပင်လုံ တတိယအစည်းအဝေး ကျင်းပလျှင် အခက်အခဲရှိနိုင်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ရခိုင်ပြည်လွတ်မြောက်ရေးပါတီ (ALP) သည် ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် လူမျိုးအလိုက် အမျိုးသားအဆင့်နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပရန်အတွက် စက်တင်ဘာလဆန်း၌ ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ထံ စာထပ်မံပေးပို့ထားသော်လည်း တစ်စုံတစ်ရာ အကြောင်းပြန်ကြားမှု မရှိသေးကြောင်း ALP ဗဟိုကော်မတီ ဝင် ဒေါ်စောမြရာဇာလင်းမှ ပြောကြားထားသည်။ (Eleven)</p> <p>အောက်တိုဘာလ ၁၉ ရက်နေ့ နံနက် ၉:၀၀ နာရီမှ နေ့လည် ၁၂:၀၀ နာရီထိသျှမ်းအမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲနှင့် ပတ်သက်၍ CSSU ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ယွက်ဆစ်နှင့် CSSU အဖွဲ့ဝင်များ တောင်ကြီးမြို့ Royal Taunggyi Hotel ၌ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် သျှမ်းပြည်ညီညွတ်ရေးကော်မတီ (CSSU) ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီးယွက်ဆစ်မှ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းတို့နှင့် တွေ့ဆုံစဉ်က ဆွေးနွေးခဲ့သည့် အကြောင်းအရာများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (TaiFreedom Link)</p> <p>အစိုးရ ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့သည် ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ ဒုတိယအပတ်အတွင်း "၀" ပြည် သွေးစည်းညီညွတ် ရေး တပ်မတော် (UWSA)၏ ဌာနချုပ် ပန်ဆန်းသို့ သွားရောက်ကာ ခေါင်းဆောင် များအား တွေ့ ဆုံကာ ဆွေးနွေးမှု တချို့ ပြုလုပ်သွားရန် စီစဉ်ထားသော်လည်း ခရီးစဉ် ရက်မသတ်မှတ်နိုင်သေးကြောင်း ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်(PC)မှ ဦးအောင်စိုး မှပြောသည်။ ပန်ဆန်း ခရီးစဉ် ဖြစ်မြောက်ခဲ့ပါလျှင် UWSA ခေါင်းဆောင်များနှင့် ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး၊ နယ်မြေ တည်ငြိမ်အေးချမ်း ရေးကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေး သွားနိုင်ကြောင်းဦးအောင်စိုးမှပြောသည်။ ထို့ပြင် ငြိမ်းချမ်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် '၀' အနေ ဖြင့်မည်သည့်ပုံစံဖြင့် ပါဝင်နိုင်မလဲ ဆိုသည်ကိုလည်း ဆွေးနွေးမည်ဟု နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာနညွှန်ကြား ရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ (Irrawaddy Link) (RFA Link) (The Ladies Link)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂ(အီးယူ) သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Kristian Schmidt အား အောက်တိုဘာ၁၉ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီ တွင်နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။တွေ့ဆုံစဉ် မြန်မာ-အီးယူ ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေး၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အရေးကိစ္စနှင့် ပတ်သက်၍ ဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှု အခြေအနေများအား အမြင်ချင်း ဖလှယ်ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ (SC Office Link) (MOI Link)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၁၉ရက်နေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့ လွှတ်တော် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့် နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဥရောပသမဂ္ဂ သံအမတ်ကြီး H.E. Mr. Kristian Schmidt တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းရေး၊ အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ် ရေးနှင့်ငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဥရောပသမဂ္ဂနှင့် မြန်မာနိုင်ငံအကြား ဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရေး၊ နိုင်ငံတော်ကအကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေသော ရခိုင်ပြည်နယ် တွင် လူသားချင်းစာနာမှုအကူအညီအထောက်အပံ့ပေးရေး၊ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး၊ လွှတ်တော်၏ ဥပဒေပြုရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (MOI Link)</p>	<p>မြေမြှုပ်မိုင်း</p> <p>RCSS ALP</p> <p>CSSU</p> <p>PC – WA</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>ရှမ်း၊ ရခိုင်</p> <p>ရှမ်း</p> <p>၀</p> <p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၂၀.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် သျှမ်းပြည်နယ်၊ ကျောက်မဲမြို့နယ်၊ နမ့်ဆန်မြို့နယ်နှင့်ကွတ်ခိုင်မြို့နယ်တို့၌ တအာန်း အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် TNLA နှင့် တပ်မတော်တို့ တိုက်ပွဲနေရာဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ နံနက် ၀၆:၃၀ နာရီမှ ၀၇:၁၂ နာရီအချိန်ထိ ကျောက်မဲမြို့နယ် ကွင်းစလန်းကျေးရွာအနီးတွင် တအာန်းတပ်မတော်တပ်ရင်း ၆၆၆ နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်မ ၇၇ တို့လည်းကောင်း၊ နေ့လည် ၁၀:၄၅ နာရီအချိန်တွင် အာရမ်းကျေးရွာ အနောက်မြောက်ဖက် အာရမ်းရွာနှင့် တောင်ကျော်ကျေးရွာ လမ်းခွဲတွင် တအာန်းတပ်မတော် တပ်ရင်း ၄၃၄ နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် တပ်မ ၇၇ တို့လည်းကောင်း၊ နေ့လည် ၁၀:၃၀ နာရီမှ နေ့လည် ၁၁:၀၀ နာရီအချိန်ထိ ကွတ်ခိုင်မြို့နယ် နောင်လောင်းကျေးရွာအနီး တွင် တအာန်းတပ်မတော် တပ်ရင်း ၈၁၈ နှင့် မြန်မာ့တပ်မတော် ခလရ ၆၆ တို့က လည်းကောင်း နှစ်ဖက်ရင်ဆိုင်တိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့ကြသည်။ (PSLF/TNLA Link) (Marnagar News Link)</p>	<p>TNLA – TMT တိုက်ပွဲ</p>	<p>ရှမ်း</p>

<p>နမ့်ခမ်းမြို့နယ် ပန်ကနိုင်းကျေးရွာတွင် အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက် မွန်းလွဲ ၄ နာရီဝန်းကျင်အချိန်၌ ကျေးရွာအတွင်း လက်နက်ကြီး ထိမှန်မှုကြောင့် ပန်ကနိုင်းရွာခံ မအိုက်နွယ်၊ ကွန်ဆစ်မန်နှင့် မအေးနန်းတို့ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး အသက် ၈၈ အရွယ် တတိယတန်း ကျောင်းသူ လှေးအိမ်ကြာသည် ပွဲချင်းပြီး သေဆုံးသွားခဲ့သည်။ ဒဏ်ရာ ရရှိသူ ၃ ဦးထဲမှ တစ်ဦးသည် နမ့်ခမ်းမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ သို့ ရောက်ရှိနေပြီ။ ကျန် ၂ ဦးမှာ ဆေးရုံသို့ရောက်ရှိ လာခြင်းမရှိသေးကြောင်း နမ့်ခမ်းမြို့ တအာင်းလူငယ်အဖွဲ့ဝင် မိုင်းသန်းထိုက်မှ ပြောသည်။ (Marnagar News Link) (NMG Link) (Taifreedom Link)</p>	HR Violation	ရှမ်း
<p>အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်တွင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း နမ့်ဆန်မြို့နယ် ပလောင်ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသတွင် လက်ဖက်ခြံမှ ကျေးရွာသို့ ပြန်လာသည့် ဒေသခံ ၂ ဦး လမ်းတွင် မိုင်းနင်းမိသည့်အတွက် သေဆုံးခဲ့သည်။ သေဆုံးသူများမှာ အသက် ၂၀ နှစ်အရွယ် မန်လွယ်ရွာသူ လှေးအေးနန်းနှင့် အသက် ၃၀ နှစ်အရွယ် လုံတောက်ရွာသား မိုင်းလှဆိုင် တို့ဖြစ်သည်။ ဒေသခံများအနေဖြင့် မိုင်းအမျိုးအစားကို ခွဲခြား၍ မသိသည့်အတွက် မည်သည့်ဖက်မှ ထောင်ထားသည့် မိုင်းဖြစ်သည်ကို မသိနိုင်ကြောင်း တအာင်း ဥပဒေအထောက်အကူပြုအဖွဲ့ တာဝန်ခံမိုင်းမျိုးအောင်မှ ပြောသည်။ (NMG Link) (Marnagar News Link) (Marnagar News Link)</p>	မြေမြုပ်မိုင်း	ရှမ်း
<p>ကချင်ပြည်နယ်၊ ဖားကန်မြို့နယ်၊ လုံးခင်းကျေးရွာအုပ်စုရှိ ကချင်နှစ်ခြင်းခရစ်ယာန် ဘုရားကျောင်းဝင်း အတွင်းရှိ ဒေသခံ လေးဦးအား မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးခေါ်ဆောင် ရိုက်နှက်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ တရားဥပဒေအတိုင်း ဆက်လက်လုပ် ဆောင်သွားမည်ဟု ဒေသခံများမှ ပြောသည်။ လုံးခင်းကျေးရွာအုပ်စု ကုဋေ ကချင်နှစ်ခြင်း ခရစ်ယာန်ဘုရားကျောင်းမှ လူငယ်တာဝန်ခံ ဦးမရန်တူးလွမ်း မှ "ဒီအတိုင်းတော့ ငြိမ်းနေမှာမဟုတ်ဘူး၊ တရားစွဲသင့်ရင်လည်းစွဲမယ်၊ အသင်းတော်နဲ့ ဆိုင်တိုက်စွဲ ဆိုတော့ အသင်းတော် အဆင့်ဆင့်ပေါ့၊ ဝန်ထမ်းအလိုက် KBC ဌာနချုပ်ပေါ့၊ နောက်ဆုံးတော့ ကာချပ် ကီးမင်း အောင်လှိုင်အထိပေါ့၊ အဆင့်ဆင့် စာတင်သွားမယ်ဗျာ။ လောလောဆယ်တော့ ကျွန်တို့ ဒီ လွှတ်တော်အမတ်တွေနဲ့ပေါ့ လူကြီးပိုင်းတွေနဲ့ပေါ့ တော့ ဖွဲ့တယ်။ အခုတော့ ကုဋေရွာအုပ်ချုပ်ရေး မှူးနဲ့လည်း တော့ ပြီးပြီ။ ကျန်တဲ့ ဌာနဆိုင်ရာ တွေနဲ့လည်း တော့ ဖွဲ့တယ်" ဟုပြောသည်။ (NMG Link) (The Ladies Link)</p>	HR Violation	ကချင်
<p>ညီညွတ်သောတိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ်ကောင်စီ (UNFC) မှ ငြိမ်းချမ်းရေးဆွဲဆွဲဆွဲဆွဲအတွက် ဖွဲ့စည်း ထားသော နိုင်ငံရေးတွေဆွဲဆွဲဆွဲဆွဲ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN) နှင့် အစိုးရ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင် (PC) တို့အကြား ကျန်ရှိသော အဆိုပြုချက်များအား ဆက်လက်ညှိနှိုင်းအဖြေရာရန် သတ္တမအကြိမ် အစည်းအဝေးတွေဆွဲ ဆွဲဆွဲ တစ်ရပ်ကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာလ (၂၃) ရက်မှ (၂၄) ရက်နေ့များတွင် ရန်ကင်းမြို့ ၊ NRPC ခန်းမ၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ ဆွဲဆွဲဆွဲဆွဲတွင် တစ်နိုင်လုံးပစ်ခတ်တိုက် ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်(NCA) လက်မှတ်ထိုးနိုင်ရန် ရှေ့တစ်လှမ်းတိုး ဆောင်ရွက်နိုင် လိမ့်မည်ဟု ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖက်ဒရယ် ကောင်စီ(UNFC)မှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။(UNFC Link) (DVB Link) (7Day Link) (Mon New Link) (ArakanArmy Link) (Mizzima Link)</p>	DPN – PC	ရန်ကင်း
<p>အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်နေ့ တွင်သျှမ်းပြည်မြောက်ပိုင်း နမ့်ခမ်းမြို့ရှိ ဇေယျသုခဘုန်းကြီးကျောင်း၌ သျှမ်းပြည်ညီညွတ်ရေးကော်မတီ (CSSU) ထံသို့သျှမ်းပြည်အမျိုးသားရေးအကျိုးကို လက်တွေ့အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးဖို့ တောင်းဆိုစာတင်ရန်အတွက် သံဃာတော်များနှင့် ဒေသခံပြည်သူလူထုများ စုပေါင်း ပြီး အစည်းအဝေးပွဲ တစ်ရပ် ကျင်းပခဲ့သည်။အစည်းအဝေးပွဲကို နမ့်ခမ်းမြို့နယ် သံဃာတော်များအဖွဲ့ဦးဆောင်ပြီး နိုင်ငံရေးပါတီအဖွဲ့တာဝန်ရှိ သူများလူမှုရေးအဖွဲ့များသျှမ်းစာပေ နှင့် ယဉ်ကျေးမှု အဖွဲ့ဝင်များ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ဒေသခံများ စုစုပေါင်း အယောက် (၁၂၀)ဦး ခန့်တက်ရောက်ဆွဲဆွဲဆွဲဆွဲခဲ့သည်။ (TaiFreedom Link)</p>	CSSU	ရှမ်း
<p>အောက်တိုဘာလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် သံဖြူဇရပ်မြို့၌ ကျင်းပသည့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင် မွန်ငြိမ်းချမ်းကာကွယ်ရေး အထူးတပ်ဖွဲ့အနေဖြင့် နိုင်ငံရေးပါတီဖွဲ့စည်းရန် စီစဉ်နေကြောင်း မွန်ငြိမ်းချမ်းကာကွယ်ရေး အထူးတပ်ဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ရွှေအောင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ (Mon New Link)</p>	မွန်ငြိမ်းချမ်းရေး အထူးတပ်ဖွဲ့	မွန်
<p>အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်က ရှမ်းပြည်ပြန်လည် ထူထောင်ရေးကောင်စီ /ရှမ်းပြည် တပ်မတော် (RCSS/SSA) ဥက္ကဋ္ဌ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျောက်လက် ဆစ်နှင့် CSSU အဖွဲ့ဝင်များ တွေ့ဆုံဆွဲဆွဲဆွဲဆွဲအတွက် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေးဆွဲဆွဲဆွဲဆွဲ အတွက် ပြင်ဆင်သည့် အနေဖြင့် ရှမ်းလူထုနှင့် တွေ့ဆုံကာ အကြံဆွဲဆွဲဆွဲဆွဲများ ပြုလုပ်သွားမည်ဟု ရှမ်းပြည်ညီညွတ်ရေးကော်မတီ (CSSU) အဖွဲ့ဝင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများ ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီ (SNDP)မှ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး (၂) စိုင်းအောင်မြင့်ခိုင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ အကြံဆွဲဆွဲဆွဲများကို ရှမ်းလူမျိုးများ နေထိုင်ရာ ဒေသအားလုံးတွင် ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ရှမ်းနှစ်သစ်ကူး ပြီးဆုံးချိန် နိုဝင်ဘာ လကုန်ပိုင်းတွင် ပြုလုပ်ရန် လျာထားသည်ဟု စိုင်းအောင်မြင့်ခိုင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ (The Ladies Link)</p>	CSSU	ရှမ်း
<p>၂၁ ရာစု ပင်လုံအစည်းအဝေးတွင် တင်သွင်းဆွဲဆွဲဆွဲသည့် ကဏ္ဍငါးခုအနက် နိုင်ငံရေးကဏ္ဍအား တာဝန်ယူထားသည့် NCA ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ရှစ်ဖွဲ့၏ အလုပ်အဖွဲ့သည် ရန်ကင်းမြို့၌ အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်မှ ၂၄ ရက်အထိ အလုပ်ရုံ ဆွဲဆွဲဆွဲဆွဲ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။ (7Day Link) (Eleven Link)</p>	NCS EAOs	ရန်ကင်း

	<p>အိန္ဒိယနိုင်ငံရေတပ်မှ စစ်ရေယာဉ် INS SHIVALIK (F-47)သည် မြန်မာနိုင်ငံ၌ ချစ်ကြည်ရေး ခရီးလည်ပတ်ရန်အတွက် အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ သီလဝါဆိပ်ကမ်း၊ MITT တံတားသို့ရောက်ရှိလာခဲ့သည်။ အဆိုပါ စစ်ရေယာဉ်တွင် စစ်ရေယာဉ်မှူးဖြစ်သူ Capt. R Vinod ဦးဆောင်သော အရာရှိ ၃၆ ဦးနှင့် စစ်သည် ၂၀၃ ဦးတို့ လိုက်ပါလာပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် အောက်တိုဘာ ၂၁ ရက်အထိ နှစ်ရက်ကြာ နေထိုင်၍ လေ့လာလည်ပတ် သွားမည်ဖြစ်သည်။ (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link) (Mizzima Link)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရန်ကုန်</p>
<p>၂၁.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>တရုတ်နိုင်ငံအနေဖြင့် ရခိုင်ပြည်နယ်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးအတွက် မြန်မာအစိုးရ၏ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုကို ထောက်ခံလျက်ရှိပါကြောင်း၊ လူမျိုးတုံး သတ်ဖြတ်ရေး ဟူသော အသုံးအနှုန်းနှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံကို ရှုတ်ချသောနိုင်ငံများတွင် ပါဝင်မည်မဟုတ်ကြောင်း အာဏာရ တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ နိုင်ငံတကာရေးရာဌာန ဒုတိယအကြီးအကဲ Gou Yezhouမှအောက်တိုဘာ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ တရုတ်နိုင်ငံနှင့် မြန်မာနိုင်ငံတို့သည် ကာလရှည်ကြာခိုင်မြဲသည့် ချစ်ကြည် ရင်းနှီးမှုရှိခဲ့ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၎င်း၏ပြဿနာကို ကိုယ့်နည်းကိုယ်ဟန်ဖြင့် ဖြေရှင်းနိုင်မည်ဟု ယုံကြည် သည်ဟု Gou မှ ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ရိုက်တာသတင်းအရ သိရသည်။ (MOI Link) (DVB Link)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးရောက်ရှိနေသည့် အိန္ဒိယနိုင်ငံရေတပ်မှ စစ်ရေယာဉ် INS SHIVALIK (F-47) သည်ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့မှပြန်လည်ထွက်ခွာခဲ့သည်။ (Mizzima Link) (Military Office)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>ရန်ကုန်</p>
<p>၂၂.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-U) ၏ ၁၂ ကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို စက်တင်ဘာလ ၂၀ ရက်မှ ၂၂ ရက်နေ့အထိ ရန်ကုန်မြို့ရှိ အမျိုးသား ပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဗဟိုဌာန (NRPC) ရုံးတွင် ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ် (NCA) ချုပ်ဆိုထားသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်များနှင့် တပ်မတော်တို့ အောက်ခြေမြေပြင်ရှိ တပ်မှူးများယုံကြည်မှု တည်ဆောက်ရန်၊ စစ်ရေး တင်းမာမှုများ လျော့ချသွားစေရန်အတွက် မကြာခင် တွေ့ဆုံသွားရန် JMC-U အစည်းအဝေးတွင် ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြောင်း JMC-U အတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်သူ ဒေါက်တာရွှေခါးမှ ပြောကြားသည်။ "ကျွန်တော်တို့ ငြိမ်းချမ်းရေး တည်ဆောက်တဲ့ကာလတွေမှာ နှစ်ဖက် အဖွဲ့အစည်းတွေ အရင်းချင်းကြားထဲမှာ နားလည်မှုနဲ့ ယုံကြည်ချက် မြှင့်တင်နိုင်ဖို့က သိပ်အရေးကြီးပါတယ်"ဟု ဒေါက်တာရွှေခါးမှပြောသည်။ (Voice Link)</p> <p>နိုင်ငံအများစု ပြစ်တင်ရှုတ်ချနေသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် ပြဿနာအပေါ် ရပ်တည်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ ပုံရိပ်ထိခိုက်မခံရန် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်အား အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် နာရန်ဒရာမိုဒီမှ အကြံပေးခဲ့ကြောင်း အိန္ဒိယနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ရှုရိမာဆဝါရာချိ မှ အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မာမ္မုတ်အလီနှင့်အတူ စတုတ္ထအကြိမ် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်-အိန္ဒိယ ပူးတွဲတိုင်ပင်ရေးကော်မရှင် အစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်ပြီးနောက် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ဝန်ကြီးချုပ် ရှိတ်ခီဟာဆီနာထံ ဆက်သွယ်စဉ် "ခင်ဗျားမှာ အရမ်းကောင်းတဲ့ နိုင်ငံတကာပုံရိပ်ရှိတယ်။ အဲဒါကို မဇ္ဈကမ်းပစ်ပစ်လို့ မိုဒီက ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို ပြောခဲ့ပါတယ်"ဟု မစ္စစ်ဆဝါရာချိမှ ပြောကြားခဲ့ကြောင်း ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ဝန်ကြီးချုပ်၏ ပြန်ကြားရေးမှူး ကာရင်မှပြောသည်။ (7Day Link)</p>	<p>JMC-U</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၂၃.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် တအာင်းအမျိုးသား လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော် PSLF/TNLA လှုပ်ရှားသည့် မြို့နယ် များတွင် အောက်တိုဘာလ ၂၃ ရက်အထိ တိုက်ပွဲပေါင်း ၇ ကြိမ်ခန့်ဖြစ်ပွားခဲ့ပြီး၊ ဒေသအချို့တွင် တိုက်ပွဲငယ်များဖြစ်ပွား နေပြီး အဆက်အသွယ် မရရှိသေးသည့်အတွက်ကြောင့် သတင်းထုတ် ပြန်ထားနိုင်ခြင်းမရှိသေးကြောင်း TNLA ၏ သတင်းနှင့်ပြန်ကြားရေးဌာနမှူး တားအိုက်ကျော်မှ ပြောသည်။ "ကျနော်တို့ တတိန်နိုင်သလောက်ရှောင်တယ် အဲဒါကြောင့်မို့လို့လည်း ဟိုတလောက ငြိမ်သွားတယ်။ ဒီအောက်တိုဘာ လအတွင်းမှာ ဟိုက်ပွဲကြီး ၄ ကြိမ်ရှိတာပေါ့။ တချို့နေရာမှာဆို အဆက်သွယ်မရတာနဲ့ ဟိုက်ပွဲလည်း အဲလောက်မဟုတ်တဲ့အခြေအနေမျိုးမှာ ကျနော်တို့ မထုတ်ပြန်ဘူး အားလုံး ၇ ကြိမ်လောက်တော့ ဖြစ်တယ်" ဟု အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက်တွင် မားနဂါးသတင်းဂျာနယ်သို့ ပြောသည်။ (Marnagar News Link)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက်နေ့တွင်တောင်ကြီးမြို့ စိန့်ဂျိုးဇက်အောက်မေ့ဖွယ်မွေရာရုံတွင် ပြုလုပ်သည့် စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင်ရာ အရပ်ဘက်လူမှုအဖွဲ့အစည်းများ၏ အခန်းကဏ္ဍ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ JMC-S မှတာဝန်ရှိသူများ၊ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ တက်ရောက် ဆွေးနွေးခဲ့ ပြီး၊ အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများ ကန့်ကွက်နေသည့်မြေမြှုပ်မိုင်းထောင်ခြင်းကိစ္စရပ်များနှင့်ပတ်သက်ပြီးဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင် မြေမြှုပ် မိုင်းရှင်းလင်းခြင်းအား ဩစတြေးလျနိုင်ငံမှ လုပ်ဆောင် မည်ဖြစ်ကြောင်း လည်း ဆွေးနွေးပွဲမှ သိရသည်။ (Eleven Link)</p>	<p>TNLA</p> <p>JMC- S</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p>

	<p>၂၀၁၇ ခုနှစ်၊ အောက်တိုဘာ ၂၃ ရက်တွင်ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-U) မှ စီစဉ်ကျင်းပသည့် နိုင်ငံတကာ ငြိမ်းချမ်းရေး အတွေ့အကြုံများဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ တော်ဝင်ဂါးဒင်း ဟိုတယ်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်အဆင့် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S) များမှ အစိုးရကိုယ်စားလှယ်များ၊ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်း ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (JMC Link)</p> <p>ရန်ကုန်မြို့၊ NRPC ရုံးတွင် အောက်တိုဘာလ (၂၃) ရက်နေ့ နံနက် (၀၉:၀၀) နာရီတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် နှင့် UNFC ၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN) တို့၏ သတ္တမအကြိမ် တရားဝင် ဆွေးနွေးပွဲကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ NCA မရေးထိုးရသေးသည့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအနေဖြင့် NCA စာချုပ်တွင် လိုအပ်ချက်များရှိပါက ပြင်ပကပြောမည့်အစား NCA အတွင်းသို့ဝင်ရောက်ကာ ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်ဆောင်ရွက်ရန် ဖိတ်ခေါ်ကြောင်း ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်မှအဖွင့်မိန့်ခွန်းတွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ UNFC မှ အဆိုပြုထားသော အချက် ၈ ချက်ကို နည်းလမ်းပေါင်းစုံဖြင့် ကျော်လွှားရန် အချိန်တန်ပြီဟုလည်း ခူးဦးရယ်မှအဖွင့်အမှာစကားတွင် ပြောဆိုခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်ဘက်မှ ဒုတိယချုပ်ကြီးရာပြည့်၊ ဦးခင်ဇော်ဦးတို့မှ ဦးဆောင်ဆွေးနွေးပြီး (UNFC) ဖက်မှ ခူးဦးရယ်က ဦးဆောင်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲအပြီးသတင်းစာရှင်းလင်း ပွဲတွင် နှစ်ဖက်နားလည်မှု မရသေးသည့် အနေအထား များကို အတိုင်းအတာတစ်ခုအထိ ညှိနှိုင်းနိုင်ခဲ့ကြောင်း UNFC၏ ပြောရေး ဆိုခွင့်ရှိသူ ဦးထွန်းဇော်မှပြောကြားခဲ့သည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ အစိုးရ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်ဖက်မှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌဦးသိန်းဇော်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး မင်းနောင်၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ခင်ဇော်ဦး(ငြိမ်း)၊ ဦးနိုင်ငံလင်း၊ ဦးအောင်စိုး၊ ဦးအောင်ကြည်၊ ဦးဇော်ဌေး၊ ဦးလှမောင်ရွှေ၊ ဒေါက်တာ မင်းဇော်ဦး၊ ဦးအေးလွင်(နည်းပညာအထောက်အကူပြု)၊ ဦးမိုးဇော်ဦးနှင့် ဦးမောင်မောင်အေးတို့ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး UNFC ၏ နိုင်ငံရေးဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးညှိ နှိုင်းရေး ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ (DPN) ဖက်မှ ခူးဦးရယ် (အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်)၊ နိုင်အောင်မင်း (ဒုတိယ အဖွဲ့ခေါင်းဆောင်)၊ ဦးထွန်းဇော်၊ ဦးဘုန်းနိုင်၊ ဦးမင်းထွန်း နှင့် နာလစ်ဘွန်တို့ တက်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။(PeaceCommission Link) (VOA Link) (DVB Link) (RFA Link) (Mizzima Link) (Mizzima Link) (7Day Link) (Eleven Link) (Eleven Link) (NMG Link) (KIC Link) (Mon New Link)</p> <p>၂ လ တကြိမ် ကျင်းပရမည် ဖြစ်သော UPDJC အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် မေ ၁၂ ရက်က ခေါ်ယူ ကျင်းပခဲ့ ပြီးနောက် ယနေ့ အချိန်ထိ ကျင်းပနိုင်ခြင်း မရှိသေးခြင်းသည် ဒုတိယအကြိမ် ၂၀ ရာစု ပင်လုံညီလာခံ ကျင်းပစဉ်က သဘောထား ကွဲလွဲမှုများ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ကြောင်း UPDJC အတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့ဝင် ဦးစိုင်းကျော်ညွန့်မှပြောသည်။ NCA လက်မှတ် ထိုးထားသော လက်နက်ကိုင် ၈ ဖွဲ့နှင့် အစိုးရ၊ တပ်မတော်တို့သည် အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်မှ ၂၇ ရက်အထိ NCA အကောင်အထည် ဖော်မူအပေါ် ပြန်လည် သုံးသပ်ခြင်း အစည်း အဝေးကို ကျင်းပ သွားမည် ဖြစ်သည်ဟုလည်း ဆိုသည်။ ၂၈ ရက်မှ ၂၉ ရက်တွင် အတွင်းရေးမှူး အဖွဲ့အစည်း အဝေးကို ကျင်းပကာ ၃၀ ရက်မှ ၃၁ ရက် အထိ UPDJC အစည်းအဝေးကို ကျင်းပသွားရန် အစိုးရနှင့် NCA လက်မှတ်ထိုး ၈ ဖွဲ့ကြား စီစဉ်ထားသည်။ (Irrawaddy Link)</p>	<p>JMC –U</p> <p>DPN – PC</p> <p>UPDJC</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၂၄.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>ရှမ်းပြည်နယ် လျိုင်လင်ခရိုင်အတွင်း မိုင်းနောင်- မိုင်းရူးကားလမ်းတောင်ပိုင်းတွင်ရှိသည့် ရှမ်းပြည်တိုးတက်ရေးပါတီ SSPP/SSA တပ်များအားလုံးကို ကားလမ်းမြောက်ပိုင်းဆုတ်ပေးဖို့ တပ်မတော်မှညွှန်ကြားလာသည့်အတွက် စစ်ရေးတင်းမာမှု ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည်။ “ဒီနေ့အထိတော့ တိုက်ခွဲမရှိသေးပါဘူး။ ကျွန်တော်တို့ တပ်ဖွဲ့တွေကိုဆုတ်ပေးဖို့ ပြီးခဲ့သည့်ရက်တွေမှာ ဆက်ဆံရေးရုံးကနေတဆင့် ညွှန်ကြားလာတာပါ” လို့ ရှမ်းပြည်တပ်မတော်မြောက်ပိုင်း SSPP/SSA ၏ ပြန်ကြားရေးတာဝန်ခံဖြစ်သူ ဗိုလ်မှူး စိုင်းဘုန်းဟန်မှ အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ပြောဆိုခဲ့သည်။ (BBC Link)</p> <p>ရခိုင်တပ်မတော်(AA)မှ ဒုတိယမှူးကြီးအဆင့်ရှိသူ အောင်မြတ်ကျော်(ခ)ညီညီစိုး အပါအဝင် ကိုးဦးအား ငွေကြေးခဝါချမှုတိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၄၃ ဖြင့် အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက်က သယံဇာတကွန်မြူမရစ်ခန်းက အမှုဖွင့်ခဲ့သည်ဟု ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာနမှ သတင်းထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် အောင်မြတ်ကျော် (ခ) ညီညီစိုး (ခ) မင်းခန့် (ခ) ညီညီအပါအဝင် ကိုးဦးကို ဒဂုံ (မြောက်)မြို့မရဲစခန်းမှ (၁)၁၃၄/၂၀၁၆၊ ပပက ၆(၁)နှင့်(၁)၁၃၅/၂၀၁၆၊ ဆသရ ပုဒ်မ ၆၇ ဖြင့်အမှုဖွင့်ထားပြီးသောင်ကြီးနယ်မြေ ရဲစခန်းမှ (၁)၈၀/၂၀၁၆၊ လက်နက်ပုဒ်မ ၁၉(စ)နှင့် မြောက်ဥက္ကလာပမြို့မရဲစခန်းမှ မယ(ပ) ၅/၂၀၁၆၊ မူး/စိတ်ပုဒ်မ ၁၅/၁၉ (က)/၂၀တို့ဖြင့် အသီးသီး အမှုဖွင့်စစ်ဆေးခဲ့သည်။ (Myanmar Time Link) (The Ladies Link) (7Day Link) (DVB Link) (RFA Link)</p> <p>အောက်တိုဘာလ ၂၄ ရက်နေ့မှာ ရန်ကုန်မြို့၊ Orchid Hotel တွင် ပြုလုပ်သည့် BEWG ၏ သဘာဝ အရင်းအမြစ်နှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်မူဝါဒ အကြံပြု စာတမ်း ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်း နှင့် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတွင်ပြည်တွင်း ပဋိပက္ခများဖြေရှင်းနိုင်ရန် တိုင်းရင်းသား ပြည်နယ်များတွင် သဘာဝအရင်းအမြစ် အခြေပြုစီမံခန့်ခွဲမှုများ အကောင်အထည်ဖော်မှုများကို ရပ်ဆိုင်းထားရန် မြန်မာ့ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ဆိုင်ရာ အလုပ်အဖွဲ့ (BEWG) မှ တောင်းဆိုခဲ့သည်။ (NMG Link)</p>	<p>စစ်ရေးတင်းမာ</p> <p>AA</p> <p>BBWG</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရခိုင်</p> <p>ရန်ကုန်</p>

	<p>၂၀၁၇ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ (၂၃) ရက်မှ (၂၄)ရက်အထိ DPN-PC တို့၏ သတ္တမအကြိမ်တရားဝင်ဆွေးနွေးပွဲတွင် UNFC အဆိုပြုချက် (၈) ချက်မှ အချက်တော်တော်များများကို သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့သော်လည်း တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးချက် မပြီးပြတ်သေးသောကြောင့် လာမည့် နိုဝင်ဘာလ (၈) ရက်နေ့တွင် ထပ်မံဆွေးနွေးကြမည်ဟု DPN ဒုတိယဦးဆောင် နိုင်အောင်မငေး နှင့် နိုင်တော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေး တို့မှ သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ တွင်ပြောဆိုခဲ့သည်။ DPN ၏ အဆိုပြုချက် ၉ ချက်အနက် အချက်အားလုံးနီးပါး သဘောတူညီမှု ရရှိထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း၊ နံပါတ် ၅ အချက် ဖြစ်သည့် တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များ၊ အပစ်ရပ်ပြီးနောက် တပ်နေရာ ပြန်လည်ချထားရေး ကိစ္စများသာ ဆွေးနွေးရန် ကျန်ရှိနေပြီး နိုဝင်ဘာလ ၈ ရက်တွင် ပြန်လည်ပြုလုပ်မည့် အစည်းအဝေး၌ နှစ်ဖက်အဖွဲ့၏ တပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးမည့် ကိုယ်စားလှယ်များကိုလည်း အစည်းအဝေးတွင် ထည့်သွင်းပြီး ဆွေးနွေးသွားမည်ဟု ဦးဇော်ဌေးမှပြောသည်။ လက်ရှိ ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်နှင့် UNFC ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ DPN တို့ကြား ဆက်လက်ဆွေးနွေးမည့် ကိစ္စတွေသည် မူဝါဒပိုင်းဆိုင်ရာ တွေဖြစ်တာကြောင့် တိုက်ရိုက်ဆွေးနွေးနိုင်ရေးအတွက် နိုင်တော်အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်တို့နှင့် UNFC ခေါင်းဆောင်တွေ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံဆွေးနွေးနိုင်ရေးအတွက်လည်း UNFCဘက်မှတောင်းဆိုထားသည်ဟုပြောသည်။ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့များဖက်မှ နိုဝင်ဘာရက်နေ့တွင် ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းပွဲပြီးပြတ်လျှင် အဆိုပြုချက် အမှတ်၉အရ NCA လက်မှတ်ရေးထိုး ရန်ရှိသည်။ NCAလက်မှတ်ရေးထိုးဖို့အတွက် UNFCမှအဆိုပြုထားသည့် မြေမြောက်အချက်ဖြစ်သည့် နှစ်ဖက်သဘောတူလက်ခံသည့် နိုင်ငံတကာ မှ ကိုယ်စားလှယ်တွေ ပါဝင်ရေးကိစ္စမှာ ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ(JMC)၏ JMC Support platformပုံစံနှင့် သွားနိုင်ကြောင်းသိရသည်။ (UNFC Link) (Irrawaddy Link) (RFA Link) (VOA Link) (DVB Link) (BBC Link) (The Ladies Link)(Myanmar Time Link) (MMSTD Link) (Irrawaddy Link) (7Day Link) (Eleven Link) (KIC Link) (Mon New Link)</p> <p>မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံ၏ နယ်စပ်ဒေသလုံခြုံရေး နှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ရေးဆိုင်ရာ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေး ကို အောက်တိုဘာ ၂၄ ရက် မွန်းလွဲ ၃ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီးရုံး၊ စုပေါင်း အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်သည့် နှစ်နိုင်ငံ အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ အစည်းအဝေးကို နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ Horizon Lake View Hotel ၌ ကျင်းပခဲ့သည်။မြန်မာ-ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နှစ်နိုင်ငံ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးအဆင့် အစည်းအဝေး တွင် ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေ၊ စစ်ဦးစီးအရာရှိချုပ် (ကြည်း) ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးထွန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ် အောင်စိုး၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးတင်မြင့်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ရဲတပ်ဖွဲ့၊ ရဲချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံရုံး ဝန်ကြီးဌာန၊ အလုပ် သမား လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာနတို့မှ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် များနှင့် ဘင်္ဂလား ဒေ့ရှ် နိုင်ငံဘက်မှ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဝန်ကြီး Mr. Asaduzzaman Khan၊ အမြဲတမ်းအတွင်းဝန်များ၊ ရဲချုပ်၊ နယ်ခြားစောင့် တပ်ဖွဲ့၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်နှင့် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ အဆင့်မြင့်အရာ ရှိကြီးများ၊ စုပေါင်း ၄၅ ဦး တက်ရောက်ခဲ့သည်။ (MOI Link)</p>	<p>DPN – PC</p> <p>မြန်မာ - ဘင်္ဂလား အစည်းအဝေး</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၂၅.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ NRPC ရုံးတွင်အစိုးရ ၊ လွှတ်တော် ၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ ပူးပေါင်းပြီး တစ်နိုင်ငံလုံးဆိုင်ရာ အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ်အား ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း အစည်းအဝေးကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရပ်စဲရေး သဘောတူ စာချုပ်(အင်န်စီအေ) ပါလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်မြှင့် ထိန်းသိမ်းထားမှသာ အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များ မျှော်လင့်နေကြသည့် ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်မှ ပြောသည်။ NCA အကောင်အထည်ဖော်မှု ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း အစည်းအဝေးကို အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်နေ့မှ ၂၇ ရက်နေ့အထိ သုံးရက်ကြာ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ဆွေးနွေးပွဲမှ ရရှိလာသည့် အချက်များကိုအစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ထိပ်ပိုင်းခေါင်းဆောင်များ ပါဝင်သည့် တစ်နိုင်ငံလုံးပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) အကောင်အထည် ဖော်မှုဆိုင်ရာ ညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး(JICM) တွင် ပြန်လည်ဆွေးနွေး ကြရန်နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်တို့ မှ သဘောထားမှတ်ချက် ပေးထားသည်။ (Mizzima Link) (MMSTD Link)</p> <p>အောက်တိုဘာ၂၅ရက်တွင် ကျရောက်သော KIO ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် ၅၇ ကြိမ်မြောက်နေ့တွင်ထုတ်ပြန်သော KIO ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလယောက်ဇော်ဦးဦး၏ မိန့်ခွန်းတွင် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပြည်တွင်းစစ်နှင့် နိုင်ငံရေးပြဿနာများ အားလုံး ဖြေရှင်းရန်အတွက် နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးသည့် နည်းလမ်းတစ်ခုတည်းဖြင့်သာ ဖြေရှင်းနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ကချင်လွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ (KIO) မှပြောသည်။ ကချင်လွတ်လပ်ရေးအဖွဲ့ (KIO) ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် ၅၇ ကြိမ်မြောက်နေ့အဖြစ် ဌာနချုပ် လိုင်ဇာမြို့ အပါအဝင် ဌာနဆိုင်ရာ အသီးသီးတွင် ဆုတောင်းခြင်း၊ KIO ဥက္ကဋ္ဌ ၏ မိန့်ခွန်းများ ဖတ်ကြားခြင်းဖြင့် အခမ်းအနားများ ကျင်းပခဲ့သည်။ (Mizzima Link)</p> <p>နိုင်ငံတော် အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဦးဆောင်သည့် ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေးမှု ပူးတွဲကော်မတီ (UPDJC) အစည်းအဝေးကို အောက်တိုဘာလကုန်တွင် ကျင်းပပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံး ညွှန်ကြားရေး</p>	<p>NCA Review Meeting</p> <p>KIO</p> <p>UPDJC</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>ကချင်</p> <p>နေပြည်တော်</p>

	<p>မှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးမှ ပြောသည်။ အစည်းအဝေးတွင် အမျိုးသားအဆင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲများအတွက် ဖက်ဒရယ် ဆိုင်ရာ အခြေခံမူများနှင့်ပတ်သက်သည့် ခေါင်းစဉ်များကို ချပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဦးဇော်ဌေးမှပြောသည်။ (Voice Link)</p> <p>နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ၊ ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး H.E. Mr. Asaduzzaman နှင့်အဖွဲ့အား အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်နေ့နံနက် (၁၀)နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၌ လက်ခံတွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံစဉ် အိမ်နီးချင်းနှစ်နိုင်ငံအကြား ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိသည့် နယ်စပ်ဒေသလုံခြုံရေး နှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များအပေါ် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးစွာနှင့် အတူတကွ ဖြေရှင်းသွားနိုင်မည်ဟု ခိုင်မာစွာ ယုံကြည်ကြောင်းနှင့် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ဘက်သို့ မြန်မာဘက်မှ ရောက်ရှိနေသူများအား ပြန်လည်စိစစ်လက်ခံရေးနှင့်ပတ်သက်၍ နှစ်ဖက်ဆက်လက် ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်သွားမည်ကိစ္စရပ်များကို ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ (CS Office Link) (7Day Link)</p> <p>ရခိုင်အမျိုးသားပါတီ (ANP) မှ စစ်တွေမြို့နယ်အဆင့် ပါတီအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီကို အောက်တိုဘာ ၂၅ ရက်နေ့ ပါတီ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက်အရ ဖျက်သိမ်းလိုက်ကြောင်း ပါတီဗဟိုချုပ်မှပြောဆိုခဲ့သည်။ စစ်တွေမြို့နယ်ပါတီ အနေဖြင့် ပါတီတွင်း လုပ်ဆောင်ချက်များကို အားရကျေနပ်မှုမရှိသည့် အတွက် ပါတီဗဟိုကော်မတီဝင်များ၏ အစည်းအဝေးဆုံးဖြတ်ချက် အရ မြို့နယ်အဆင့်ပါတီ အလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီကို ယခုလိုဖျက်သိမ်းလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ရခိုင် အမျိုးသားပါတီ အထွေထွေ အတွင်းရေးမှူး ဦးထွန်းအောင်ကျော်မှ ပြောခဲ့သည်။ ဖျက်သိမ်းပြီးနောက် မြို့နယ်အဆင့်ပါတီအလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီကို မကြာခင် ရွေးချယ်သွားမည်ဟုလည်း ဦးထွန်းကျော်မှ ပြောသည်။ (DVB Link)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>ANP</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>ရခိုင်</p>
၂၆.၆.၂၀၁၇	<p>ကချင်ပြည်နယ်၊ တနိုင်းမြို့နယ်၊ မိုင်ခွန်ကျေးရွာရှိ မိုင်ခွန်မော်တွင် အလုပ်လုပ်နေသည့် ဒေါ်ခင်စန်းမြင့်သည် အောက်တို ဘာ ၂၆ ရက် ညနေ ၄ နာရီခန့်တွင် မိုင်ခွန်မော်၏အရှေ့ဘက် ၁ မိုင်ခန့်အကွာရှိ ပယင်းတူး ဖော်သူများထံသို့ ဈေးသွား ရောင်းချစဉ် တိုက်မိုင်းတစ်လုံးအား တိုက်မိပေါက်ကွဲပြီး မိုင်းစထိမှန်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သည်။(MilitaryOffice Link)</p> <p>ပြည်တွင်းစစ်ကြောင့် ထွက်ပြေးတိမ်းရှောင်နေရသည့် စစ်ဘေးရှောင်ဒုက္ခသည် (IDPs) စခန်းများတွင် စားနပ်ရိက္ခာ လုံလောက်မှုမရှိပဲ အခက်အခဲကြုံနေရပါက နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ကူညီမည်ဖြစ်သဖြင့် စခန်း တာဝန်ခံများမှ အမျိုးသားပြန်လည်ရင်ကြားစေရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးစင်တာ(NRPC)သို့ အကူအညီတောင်းနိုင်ကြောင်း နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံ ရုံးဝန် ကြီးဌာန၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဇော်ဌေးမှ ပြောသည်။ စားနပ်ရိက္ခာအခက်အခဲဖြစ်နေသည့် စစ်ဘေး ရှောင်ဒုက္ခသည်များကို နိုင်ငံတော် အစိုးရမှ ပြည်ထောင်စု ရန်ပုံငွေ၊ ပြည်နယ်ရန်ပုံငွေများဖြင့် ကူညီခြင်း၊ NRPC ရှိ ရန်ပုံငွေများဖြင့် ကူညီထောက်ပံ့ခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေး ရန်ပုံငွေဆိုင်ရာ ပေါင်းစပ် ညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ (JCB) မှ ကူညီခြင်း ဟူသည့် နည်းလမ်း ၃ သွယ် ဖြင့် ဖြေရှင်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဟု ၎င်းမှ ပြောခဲ့သည်။ အကူအညီတောင်းခံနိုင်သည့်နည်းလမ်းများမှာ စစ်ဘေးရှောင်ဒုက္ခသည်စခန်းတာဝန်ခံများမှ ဒုက္ခသည် စာရင်းနှင့် အခြေအနေများကို ရှင်းပြပြီး NRPC ထံ တင်ပြ တောင်းဆိုခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ပါဝင်နေသည့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်း ခေါင်းဆောင် (EAOs) များမှ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်အတွင်း တောင်းဆိုနိုင်သည့်အပြင် စစ်ရှောင်စခန်းများကို ကူညီ နေသည့် အရပ်ဘက် လူမှုအဖွဲ့အစည်း (CSO) များမှ လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီး ဌာန၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးထံ တင်ပြတောင်းဆိုနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောသည်။ (Irrawaddy Link)</p>	<p>မြေမြုပ်မိုင်း</p> <p>IDPs</p>	<p>ကချင်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
	<p>နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘော တူစာချုပ် (NCA) လက်မှတ်ရေးထိုးထားသော တိုင်းရင်းသားလက်နက် ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများ၏ NCA အကောင် အထည်ဖော်မှုဆိုင်ရာ ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း ဒုတိယနေ့ အစည်းအဝေးကို အောက်တိုဘာ ၂၆ ရက်နေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့၊ ရွှေလီလမ်းရှိ အမျိုး သားပြန်လည်သင့် မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ရုံးတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးတွင် NCA စာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်း သားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့အစည်းများတင်ပြသည့် NCA အကောင်အထည် ဖော်မှုဆိုင်ရာ ပြန်လည်သုံးသပ်ခြင်း အချက် ၂၁ ချက်ကို ဆွေးနွေးကြသော်လည်း၊ ပြန်လည်သုံးသပ်သည့် ၂၁ ချက်နှင့်ပတ်သက်ပြီး အစိုးရဘက်နှင့် တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် EAO များဘက်မှ တိတိကျကျပြောဆိုခြင်းမရှိပဲ၊ ညနေ ၆ နာရီတွင် အစည်းအဝေးကို ရပ်ဆိုင်းခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးကို မူလက သုံးရက်တာကျင်းပရန် စီစဉ်ထားသော်လည်း ကျန်ရှိသည့် အချက်များကို ခေါင်းဆောင်အသီးသီးထံ ပြန်လည် တင်ပြရန်အတွက် နှစ်ရက်တာ ဖြင့် အပြီးသတ်ဆွေးနွေးခဲ့သည်။ အစည်းအဝေးသို့ အပစ်ရပ် လက်မှတ် (NCA) ရေးထိုးထားသည့် တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် ၈ ဖွဲ့မှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အစိုးရ နှင့် တပ်မတော်ဘက်မှ ကိုယ်စားလှယ်များ တတ်ရောက်ဆွေးနွေးခဲ့ သည်။ (MOI Link) (Mizzima Link)</p> <p>အောက်တိုဘာလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အောင်မြေဘုံသာ ရှမ်းကျောင်း တွင် ပြုလုပ်သော SNLD ပါတီ တည်ထောင် ခြင်း ၂၉ နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနား အပြီးတွင် ဦးခွန်ထွန်းဦးမှ သတင်းထောက်များ၏ ၂၀ပင်လုံနှင့်ဆိုင်သော မေးခွန်းများကို ဖြေကြားရာတွင် လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့အစည်း အားလုံးကို ဖိတ်ကြားပြီး စားပွဲတွင် ဆွေးနွေး အဖြေရှာသည့် နည်းသည် အကောင်းဆုံး</p>	<p>NCA Review Meeting</p> <p>SNLD</p>	<p>ရန်ကုန်</p> <p>ရန်ကုန်</p>

	<p>နည်းလမ်း ဖြစ်သောကြောင့် အားလုံးပါဝင်ရန်လိုအပ်ပြီး အားလုံးပါဝင်ခြင်းမရှိဘဲ ရှေ့ဆက် သွား၍ မရကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ ၂၁ ပင်လုံသည် သွက်ချာပါဒ ရောဂါသည်နှင့် တူနေကြောင်း ဦးခွန်ထွန်းဦးမှ သုံးသပ်ပြောကြားသည်။ ထို့ပြင် ရှမ်းတိုင်းရင်းသားများဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် (SNLD) အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ ၏ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အပစ်အခတ်ရပ်စဲရေးကိစ္စများ တွင် တက်တက်ကြွကြွ ပါဝင်ဆောင်ရွက်နေသည်ဟု ရှမ်းတိုင်း ရင်းသားများ ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ ချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်ထွန်းဦးမှ ပြောသည်။ SNLD ပါတီ ၂၉ ပြည့်အခမ်းအနားသို့ NLDနှင့် အခြားသောပါတီများမှ သပဏ်လွှာများ ပေးပို့ခဲ့ကြသည်။ (Mizzima Link) (The Ladies Link) (RFA Link)</p> <p>အောက်တိုဘာလ ၂၆ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဘုရင့်နောင်ရိပ်သာ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂဌာန ညှိနှိုင်းရေးမှူး Ms. Renata Dessallien ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံပွဲသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်နှင့်အတူ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးနှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ခဲ့ကြ သည်ဟု တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ (ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး Link) (MilitaryOffice Link) (Mizzima Link) (SGMAH Link)</p> <p>ရိုဟင်ဂျာပြဿနာနှင့် ပတ်သက်၍ ဗြိတိန်နှင့် အမေရိကန်တို့မှ မြန်မာနိုင်ငံနှင့်စစ်ဘက်ဆိုင်ရာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများ ရပ်ဆိုင်းသော် လည်း ဩစတြေးလျမှ တားမြစ်ရန် အစီအစဉ်မရှိကြောင်း၊ ကန်ဒေါ် လာ ၃၀၀,၀၀၀ တန်ဖိုးရှိ မြန်မာနှင့် စစ်ဘက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက် ရေး စီမံကိန်းကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည်ဟု ဩစတြေးလျ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီး ဌာနမှ ပြောဆိုခဲ့သည်။ လူ့အခွင့်အရေး စောင့်ကြည့်ရေး HRW ၏အရာ တိုက်ဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဖီးလ်ရော် ဘက်ဆင်မှ မြန်မာနိုင်ငံနှင့် ဩစတြေးလျတို့၏ စစ်ရေး ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုအပေါ် ဝေဖန်ပြောကြားခဲ့သည်။ (7Day Link)</p>	<p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p> <p>နိုင်ငံတကာ ဆက်ဆံရေး</p>	<p>နေပြည်တော်</p> <p>နေပြည်တော်</p>
<p>၂၇.၁၀.၂၀၁၇</p>	<p>ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်းတွင် တပ်မတော်မှ ဖမ်းဆီးပြီး တရားစွဲဆိုထားသည့် မုံးကိုးမြို့၊ ကချင် နှစ်ခြင်းခရစ်ယာန် အသင်းတော် ဥက္ကဋ္ဌ အသက် ၆၂ နှစ် အရွယ်ရှိ ဦးဒွယ်ဒေါ်နောင်လတ် ဖြစ်ပြီး သင်းထောက်ဆရာသည် ဦးလန်ဂျော်ဂမ်ဆိုင်တို့ကို အောက်တိုဘာ ၂၇ရက်နေ့တွင် လားရှိုးတရားရုံးမှ နှစ်ရှည်ထောင်ဒဏ်များ ချမှတ်ခဲ့သည်။ ကချင်လူငယ်အဖွဲ့ (KYO) မှ မပိုင်းမိုင်မှ "ဦးလန်ဂျော်ဂမ် ဆိုင်းက ၂နှစ်နဲ့ ၃လ၊ ဦးနောင်လတ်က ၄နှစ်နဲ့ ၃လ ကျတယ်။ သူတို့ ကျန်းမာရေးတော့ အဆင်ပြေတယ်လို့ ပြောတယ်။ လူငယ်တွေ သွားတွေတော့ အပြင်ပိုင်းဆိုင်ရာ တော့ ကျန်းမာတယ်။ စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာတော့ မပြောတတ်ဘူး။ သူတို့ နှိပ်စက်ခံထားရလား ဆိုတာလည်း သူတို့နဲ့ သေချာတွေ့မှ သိရမယ်" ဟု ပြောသည်။ (Irrawaddy Link) (NMG)</p> <p>ရှမ်းပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း ကျောက်မဲမြို့နယ် မန်ခေါက်ကျေးရွာရှိ အခြေခံပညာ အလယ်တန်းကျောင်းမှ ကျောင်း အုပ်ဆရာမကြီးအား (PSLF/TNLA) မှ တပ်သား ၂ ဦးကို ဖမ်းဆီးကာ မတရားပြုကျင့်ခဲ့သည်မှာ ဟုတ်မှန်ကြောင်း PSLF/TNLA မှ အတည်ပြု ပြောဆိုသည်။ ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးအား အလိုမတူပဲ သားမယားပြုကျင့်ခဲ့သည့် ရဲဘော်များအား တအာင်း(ပလောင်) အမျိုး သားလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (PSLF/TNLA) မှ စစ်ခုံရုံးဖြင့် အရေးယူသွားမည်ဟု သတင်းနှင့် ပြန်ကြား ရေး တာဝန်ခံ ဗိုလ်မှူး မိုင်းအိုက်ကျော်မှ ပြောသည်။ ကျောင်းအုပ် ဆရာမကြီးအား မတရားပြုကျင့်ခဲ့သည့် တပ်သား ၂ ဦးအား TNLA မှ ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ထားသည်။ (NMG)</p> <p>အောက်တိုဘာ ၂၇ ရက်နေ့က ရန်ကုန်မြို့ရှိ Orchid Hotel ၌ကျင်းပပြုလုပ်သော ကရင် သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်နှင့် လူမှုလုပ်ငန်းမှု ကွန်ရက် (KESAN) နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် တာဝန်ယူ မှု၊ တာဝန်ခံမှုဆိုင်ရာ အရပ်ဘက်မဟာမိတ် အဖွဲ့အစည်း (MATA) တို့ ပူးပေါင်းပြုစုထားသည့် "အစိမ်းရောင် အနာဂတ်အား မီးလောင် တိုက်သွင်းခြင်း" ဟူသည့် အစီရင်ခံစာ မိတ်ဆက်ပွဲတွင် ဒေသခံများမှ ကရင်ပြည်နယ် ဘားအံမြို့နယ် ဝတ်ကြီး ကျေးရွာအုပ်စု ဝတ်ကြီး၊ ထုံးတောင်၊ သုံးအိမ် ကျေးရွာအနီးတွင် တည်ဆောက် မည့် ကျောက်မီးသွေးသုံး လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးစက်ရုံစီမံကိန်းကို ဒေသခံများမှ ကန့်ကွက်နေသော်လည်း ပြည်နယ်အစိုးရမှ လျစ်လျူရှု နေကြောင်း ပြောခဲ့သည်။ ကျောက်မီးသွေး စီမံကိန်းနှင့် ပတ်သက်၍ ကရင်ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါ်နန်းခင်ထွေးမြင့်မှ ကရင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် လိုအပ်သည့် လျှပ်စစ်မီးရရှိရန် ကျောက်မီးသွေး စက်ရုံတည်ဆောက်မည် ဖြစ်ပြီး ဆိုးကျိုး ဖြစ်လာလျှင် ပြည်သူပေးသည့် ပြစ်ဒဏ် ခံယူရန်အသင့်ရှိကြောင်း ဒေသခံများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ပြောဆိုထားဖူးသည်။ (Irrawaddy) (NMG)</p> <p>မွန်ပြည်နယ် ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေးဆိုင်ရာ ပူးတွဲစောင့်ကြည့်ရေးကော်မတီ (JMC-S)၏ နပမအကြိမ်မြောက် အစည်းအဝေးကို အောက်တိုဘာ ၂၇ရက်နေ့ မွန်လွှဲပိုင်းတွင် မော်လမြိုင်မြို့ရှိ ကော်မတီရုံးအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ (Military Office)</p>	<p>မုံကိုး သင်းအုပ်ဆရာ နှစ်ဦး</p> <p>HR Violation</p> <p>KESAN – MATA</p> <p>JMC- S</p>	<p>ရှမ်း</p> <p>ရှမ်း</p> <p>ရန်ကုန်</p> <p>မွန်</p>